



Referat af Menighedsrådsmøde Tirsdag den 21. februar 2023, kl. 17.00 – 19.00

Deltagere: Bent Trelidal, Janne Dyhr, Jens S. Madsen, Kirsten Schou, Linda Hørmann,
Mads Skadberg, Thomas Aallmann, Ingrid Eysturdal (stedfortræder),
Liza Schlotfeldt (medarbejder)

Afbud: Hanne Ringgaard Møller, Lars Kolmos

Referent: Janne Dyhr

O=Orienteringspunkt

B=Beslutningspunkt

1. (B) Godkendelse af dagsorden

Godkendt – med rettelse af dato til 21. februar 2023.

2. (O) Meddelelser fra formand & sognepræst

Formand:

- *Næste MR-møde 14. marts, kl. 17, med godkendelse af regnskab for 2022. Regnskabsfører deltager i mødet.*
- *Dialogmøde med provstiet – 9. marts, 19.15-20.00. Liza afklarer datoen endeligt, da der er udmeldt 2 forskellige. Tilmelding til Liza senest den 6. marts.*
- *Ønske om at referat oplæses inden print og underskrift. Vedtaget.*

Sognepræst:

- *Thomas takker for den store hjælp til fastelavnsarrangementet fra Kirsten, Liza, Janne og Mads.*

3. (B) Kursusansøgning fra organist og kirkesanger. Linda

- *Ansøgning om deltagelse i sangundervisning i løbet af et år (kr. 5.000 for begge). Godkendt.*

4. (B) Anvendelse af kapel v. Jens - jf. bilag

Gennemgang af nyt forslag til retningslinjer for brug af kapel og intern vejledning til Graver og assistenter.

Godkendt.

Gravers træffetid ændres ved lejlighed fra 11.30-12.00 til 12.00-12.30.

Godkendt pr. maj 2023.

5. (O) **Orientering fra provstiets Formandsmøde den 7. februar, grøn omstilling**
v. Jens - jf. bilag
*Gennemgang af drøftelser på formandsmødet og af bilag om grøn omstilling. På mødet fortalte Vissing sogn om deres erfaringer.
Svendborg Provsti udarbejder et forslag til klimaindsats, der minder om det, Vissing har udarbejdet.*
6. (O) **Status vedrørende tilbud på elektrisk transportvogn** v. Jens
Status: Jens og Kirsten har skrevet en beskrivelse og forespørgsel til Provstiet ang. finansiering af den elektriske transportvogn. Provstiet har besvaret henvendelsen og er ikke afvisende over for anskaffelsen. Vi har endnu ikke fået skriftligt tilbud fra leverandør, så det kan endnu ikke behandles i PU.
7. (O) **Orientering om LED-spærepærer til kirkens lysekroner** v. Jens
*Niels og Jens har testet flere typer af LED-spærepærer, som tegner godt.
Forslag om også at udskifte ude-lyset ved præstegården drøftes videre.*
8. (O) **Støtte til jordskælvsopførelse** v. Jens/Janne
Beslutning: Europamissionen får et tilskud på kr. 2.000 til deres kirkelige nødhjælpsarbejde. Kirsten sørger for det praktiske.
9. (O) **Plan for fremtidig gennemgang af Provstiets årshjul samt MR-kalender**
v. Jens/Janne/Liza.
Beslutning: Kordegnen får et fast punkt på dagsordenen sammen med meddelelser fra formand og sognepræst.
10. (O/B) Informationer og/eller indstillinger fra udvalgene:
- a. Kirkeværge/ Kirke- og kirkegårdsudvalget v. Bent og Jens
*Kirkeværge orienterer:
Niels har udarbejdet en oversigt over gravsteder og henfaldsbreve med bemærkninger. Gennemgået.
Gravsteder der er hjemfaldne, og hvor gravstedsejer ikke har svaret på henvendelsen, forsynes med skilte om, at graver skal kontaktes.
Arbejdet udføres og liste kontrolleres af Bent, Jens og Niels.*
- b. Kontaktperson v. Linda
Udestående MUS-samtaler afholdes i uge 8.
- c. Aktivitets- og kommunikationsudvalget v. Kirsten
- *Velbesøgt fastelavnsgudstjeneste og tøndeslagning afviklet med succes*
 - *Sommermøde – dato følger*
 - *Studietur – dato følger*
 - *Pensionistmøde 23. marts + i juni – dato følger*
 - *Høstgudstjeneste – dato følger*

- *Aktivitetsudvalget holder møde – fredag den 24. marts, kl. 8.00*

d. *Præstegårdsudvalg v. Mads*

- *Hængepartier på præstegården bl.a. døre og dørhåndtag. Ventilator, som netop er installeret er allerede itu pga. fejlmontering. Udbedres.*
- *Tæppe i præstens kontor skal udskiftes. Mads indhenter tilbud.*
- *Akustik i konfirmandhus ønskes forbedret – Jens og Mads arbejder videre med det. Punktet forberedes til budget 2024.*
- *Kirsten: Der er kommet nye regnskabs- og budgetregler. Regnskabsfører og Kirsten deltager i møde over i Skt. Jørgens kirke om emnet.*

11. Eventuelt

- a. **Næste MR-møde:** 14. marts 2023, kl. 17.00
- b. *Mads: Har talt med Thurø Skove, som gerne vil mødes ang. området omkring lapidariet.*